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MESTO Nové Mesto nad Váhom
Komisia pre ochranu životného

prostredia

Zápisnica č. 14/2024
zo zasadnutia komisie zo dňa 07.11.2024

Prítomní: podľa prezenčnej listiny

Program:
1. Otvorenie (Navrhovatel Ing. Daniel Kopunec )
2. Kontrola plnenia stanovísk komisie (Navrhovatel Ing. Zuzana Paučinová )
3. Návrh VZN mesta Nové Mesto nad Váhom č. 4/2024, ktorým sa mení a dopĺňa VZN mesta č.

5/2023 o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady. (Navrhovatel
Ing. Zuzana Paučinová )

4. Zber textilu - spolupráca pri zbere použitého šatstva so spoločnosťou Humana Slovakia
(Navrhovatel Ing. Zuzana Paučinová )

5. Sadové úpravy uličného koridoru J. Kollára Nové Mesto nad Váhom - architektonicko-
krajinársky projekt (Navrhovatel Ing. Zuzana Paučinová )

6. Informácia o žiadostiach a vydaných súhlasoch na výruby drevín podľa zákona č. 543/2002 Z.z.
o ochrane prírody a krajiny v znení neskorších predpisov za mesiac september 2024 a október
2024 (Navrhovatel Ing. Zuzana Paučinová )

7. Rôzne
8. Záver (Navrhovatel Ing. Daniel Kopunec )

K bodu č. 1: (Predkladá: Ing. Daniel Kopunec)
Zasadnutie komisie otvoril predseda komisie Ing. Kopunec, ktorý privítal prítomných členov komisie,
zástupcov mesta (Ing. Mašlonka, Mgr. Neuschl, Ing. Sádecký, Ing. Bača) a verejnosť (Ing. Trstenský,
p. Krištofovičová). Ospravedlnil neúčasť neprítomných členov komisie (P. Pepel). 

Predseda komisie dal hlasovať o programe rokovania. Program rokovania bol schválený.

K bodu č. 2: (Predkladá: Ing. Zuzana Paučinová)
Kontrolu  plnenia  stanovísk  komisie  uskutočnila  tajomníčka  komisie   Ing.  Paučinová,  ktorá
oboznámila členov komisie s postupom mesta pri jednotlivých odporučeniach komisie resp. uviedla
aktuálny stav niektorých projektov. 

- v rámci rekonštrukcie / optimalizácie kontajnerových stojísk na sídlisku Športová - Javorinská, TSM
začali  budovať  stojiská  polopodzemných  kontajnerov.  V  čase  konania  komisie  boli  vybudované
kontajnerové státia č. 3 a 4. Tajomníčka komisie informovala členov komisie, že po pripomienkach
niektorých občanov, došlo k zmene umiestnenia kontajnerového stojiska č. 1 a 2 oproti pôvodnému
návrhu. Komisii boli predstavené návrhy nového týchto kontajnerových stojísk. 
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-   žiadosti  o dotácie podané na Envirofond -  Mesto Nové Mesto nad Váhom nemá k dispozícií
informácie, či žiadosti budú úspešné a podporené. 
-  vyschnutie tují na cintoríne - Mesto Nové Mesto nad Váhom vydalo súhlas na výrub 45 ks tují,
ktoré sú celkom vyschnuté. Tieto budú odstránené Technickými službami mesta resp. vybranou
dodávateľskou firmou. Termín výrubu: mimovegetačné obdobie t.j.  do konca februára. Následne,
pravdepodobne v jarnom období, prebehne výsadba nových alejí. 
-   výsadba  stromov  na  verejných  plochách  v  meste,  stromy  a  kry  sú  dodané,  výsadba  bude
realizovaná v jesennom období roku 2024 Technickými službami mesta.
- orezanie stromov na sídlisku Javorinská, Športová pri stojisku polopodzemných kontajnerov bolo
vykonané, orezanie ďalších stromov bude vykonané v závislosti od kapacitných možností TSM, 
-  osadenie smetných košov v Parku pod Kostolom a na Tematínskej ulici - bolo čiastočne vykonané. 
-  osadenie  rampy  na  štadióne:  bude  realizované  až  keď  začne  záchranný  vrtuľník  pristávať
v kasárňach, v súčasnosti ešte stále pristáva na štadióne. 

K bodu č. 3: (Predkladá: Ing. Zuzana Paučinová)
Kompletný materiál bol členom KOŽP zaslaný na preštudovanie a tvorí prílohu tejto zápisnice.
Materiál predkladala tajomníčka komisie  Ing. Zuzana Paučinová.

Mesto  Nové  Mesto  nad  Váhom  má  prijaté  Všeobecne  záväzné  nariadenie  mesta  Nové  Mesto
nad Váhom č. 5/2023 o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady (ďalej
len „VZN“). 

K zmene VZN sa pristúpilo z dôvodu aktualizácie sadzieb poplatku za KO a DSO od 01.01.2025.
Návrhom VZN sa menia sadzby poplatku za KO a DSO nasledovne:
a)      pre FO, ktoré majú v meste trvalý pobyt alebo prechodný pobyt alebo sú na území mesta
oprávnené užívať alebo užívajú nehnuteľnosť sa navrhuje paušálny poplatok vo výške 52 €/osoba/rok.
b)      pre PO a FOP poplatok za nevážený množstvový zber KO závisí od objemu nádoby a frekvencie
vývozu.

Výška miestneho poplatku za KO a DSO sa nezvyšovala posledné 2 roky. V súlade s rozpočtovými
pravidlami mesta a so zákonom č. 79/2015 Z.z. o odpadoch mesto pri ustanovení výšky miestneho
poplatku za KO a DSO vychádza zo skutočných nákladov na nakladanie s komunálnym odpadom
a drobným stavebným odpadom.
Dôvodom  navrhovaného  zvýšenia  poplatku  za  KO  a  DSO  sú  rastúce  náklady  na  odpadové
hospodárstvo pre samosprávy.
- Od 01.01.2025 sa výrazne zvýšia náklady z dôvodu nových legislatívnych povinností. Zavádza sa 
povinnosť úpravy zmesového komunálneho odpadu pred jeho uložením na skládku tzv. mechanicko-
biologická úprava. Podľa analýzy dát a údajov MŽP SR mechanicko-biologická úprava odpadu zvýši
ceny za spracovanie tohto odpadu v priemere o 37 %.
- Vyššie náklady ovplyvnené plánovaným zvýšením DPH z 20 % na 23 %.
- Vyššie mzdové náklady ovplyvnené rastom minimálnej mzdy.
- Inflácia.
- Povinnosť obce vykonávať triedený zber textilu od 01.01.2025.

V  budúcom  roku  2025  výnosy  z  poplatku  za  KO  a  DSO  už  nepokryjú  náklady  na  odpadové
hospodárstvo. Vzhľadom k uvedenému sa navrhuje zvýšenie poplatku pre FO, PO a FOP. Oslobodenia
a zníženia od poplatku za KO a DSO zostávajú nezmenené.

Komisia finančná a správy majetku a hospodárskeho rozvoja mesta (ďalej len „KFSM“) prerokovala
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materiál dňa 28.10.2024 a odporučila návrh schváliť.  
Mestská rada prerokovala materiál dňa 29.10.2024 a odporučila návrh schváliť.

Následne prebehla diskusia. V diskusii bolo objasnené, čo je to mechanicko-biologická úprava a boli
zodpovedané otázky. Po diskusii dal predseda komisie hlasovať o predloženom návrhu VZN. 

Stanovisko komisie: 
Komisia  pre  ochranu  životného  prostredia  prerokovala  Návrh  všeobecne  záväzného  nariadenia
Mesta Nové Mesto nad Váhom č. 4/2024, ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie
mesta č. 5/2023 o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady a odporučila
návrh schváliť (hlasovanie: za 8, proti: 1, zdržal sa hlasovania: 0).  

K bodu č. 4: (Predkladá: Ing. Zuzana Paučinová)
Podľa  zákona  č.  79/2015  Z.z.  o  odpadoch  a  o  zmene  a  doplnení  niektorých  zákonov  v  znení
neskorších predpisov  od 01.01.2025 sú obce a  mestá  povinné vykonávať  triedený zber  textilu.
Doteraz  bol  zber  textilu  dobrovoľný.  Problémom je  hlavne  zhodnotenie  tohto  odpadu,  nakoľko
na Slovensku chýbajú spracovatelia textilného odpadu. 
Mesto Nové Mesto nad Váhom plánuje uzavrieť zmluvu na výkon tejto činnosti so spoločnosťou
Humana Slovakia. 

Občianske združenie Humana Slovakia poskytuje prostredníctvom kontajnerov servis v oblasti zberu
použitého šatstva, zabezpečuje pravidelné vyprázdňovanie kontajnerov, stará sa o čistotu a údržbu
stojiska. 
Do mesta sa plánuje umiestniť 20 kontajnerov na zber šatstva.  Kontajnery sú sivej farby a slúžia
na zber použitého šatstva a textílií. Na výkon činnosti je občianske združenie oprávnené na základe
príslušného rozhodnutia orgánu štátnej správy odpadového hospodárstva. 
Humana zbiera: použité šatstvo a textílie: pánske, dámske, detské odevy pre všetky sezóny, domáci
textil, topánky, tašky. kožené a kožušinové odevy a doplnky. Humana nezbiera paplóny, deky, hračky
a koberce.
Zber textilu cez spoločnosť Humana Slovakia využívajú viaceré okolité mestá a obce. 

Stanovisko komisie:
Komisia pre ochranu životného prostredia zobrala na vedomie informácie o zbere textilu, ktorý bude
vykonávať  spoločnosť  Humana  Slovakia  a  o  uzatvorení  zmluvy  medzi  mestom  a  spoločnosťou
Humana Slovakia. 

K bodu č. 5: (Predkladá: Ing. Zuzana Paučinová)
Krajinársky projekt „Sadové úpravy uličného koridoru Ul. J. Kollára v Novom Meste nad Váhom“
vypracovala spoločnosť Gardn, s.r.o.. Hronské Kľačany, zodpovedným projektantom je autorizovaný
krajinný architekt Ing. Dušan Daniš. 

Riešené územie sa nachádza v centrálnej časti zastavaného územia mesta Nové Mesto nad Váhom,
na Ulici J. Kollára (od Strednej odbornej školy po Materskú školu Bl. Alexie). Ide o verejne prístupné
plochy v zastavanom území vo vlastníctve mesta Nové Mesto nad Váhom, v správe Technických
služieb mesta. Ulica J. Kollára je charakterizovaná ako ulica s veľmi frekventovanou komunikáciou
a chodníkmi. 
Súčasnú  zeleň  tvorí  torzo  pôvodnej  brezovej  aleje,  brezy  sú  vo  veľmi  zlom zdravotnom stave,
preschnuté, padajúce konáre ohrozujú bezpečnosť. V návrhu ide o výsadbu stromoradia realizovanú
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zo stromov úzkeho „fastigiálneho“ vzrastu, ktoré sú doplnené okrasnými kríkmi. V líniách pozdĺž
chodníkov sú navrhnuté záhony cibuľovín a kvitnúcich výsadieb, ktoré výrazne zatraktívnia uličný
priestor v mestskom prostredí. 
Navrhovaná výsadba je založená na stromoch domácej dendroflóry, ktorá by mala byť prosperujúca
aj v mestskom prostredí. Výsadba vegetácie je navrhovaná tak, aby dosahovala celoročný efekt a aby
bolo potrebné len minimum údržby. Návrh výsadby je výrazne limitovaný inžinierskymi sieťami a ich
ochrannými pásmami. 

Výsadba stromov: 21 ks (druhové zloženie: Ľaliovník tulipánokvetý ,Fastigiata, al. Zelkova serrata ,
Fastiagiata,)
Výsadby krov:  87 ks (muchovník, tavoľník, vavrínovec, weigelia) 
Cibuľoviny:  25ks /m2

Kvetinová lúka s cibuľovinami:  447,75 m2. 

Stanovisko komisie: 
Komisia pre ochranu životného prostredia prerokovala architektonicko-krajinársky projekt „Sadové
úpravy uličného koridoru J. Kollára Nové Mesto nad Váhom“ bez pripomienok. 

K bodu č. 6: (Predkladá: Ing. Zuzana Paučinová)
Tajomníčka komisie predložila členom komisie zoznam žiadostí na výrub a vydaných rozhodnutí
na výrub za mesiac september 2024 a október 2024. Zoznam žiadostí a vydaných rozhodnutí je
v prílohe, ktorá sa prikladá k zápisnici. 

Tajomníčka komisie v rámci diskusie k tomuto bodu informovala členov komisie o rozsiahlejšom
výrube, o ktorom mesto rozhoduje. Ide o výrub 7 ks dospelých borovíc čiernych súkromnom pozemku
parc.č.2525/1 k.ú. Nové Mesto nad Váhom, na Brigádnickej ulici, pri bytovom dome Brigádnická
971/11 v Novom Meste nad Váhom. Borovice rastú vo svahu, koruny sú vzájomne prerastené a ihličie
je len na koncoch konárov. V minulosti boli borovice výrazne redukované. V súčasnosti majú koruny
mohutný  vzrast  a  priamo ohrozujú  zdravie  a  majetok.  Nakoľko  rastú  na  súkromnom pozemku
a  možnosti  ďalšieho  orezania  sú  veľmi  limitované,  mesto  povolí  výrub  týchto  stromov  a  určí
primeranú náhradnú výsadbu. 

Stanovisko komisie: 
Komisia zobrala na vedomie informáciu o žiadostiach a vydaných rozhodnutiach na výrub drevín
za  mesiac  september  a  október  2024.  Zoznam  žiadostí  a  vydaných  rozhodnutí  je  uvedený
v samostatnej prílohe, ktorá je prílohou zápisnice. 

K bodu č. 7:
RNDr. Gregušová: 
-  tlmočila požiadavku p.  Jurisovej  z  ulice 1.  mája  č.14 -  15 o výrub stromov,  ktoré im tienia
a spôsobujú plesne v bytoch. P. Jurisová ako domová dôverníčka už podala žiadosť o výrub viacerých
stromov na ulici 1. mája. Táto žiadosť bude zaradená do komisie na prerokovanie  v decembri. 

Ing. Poriez: 
-  výsadba stromov v areáli Gymnázia v Novom Meste nad Váhom. Ide o výsadbu, ktorú zabezpečoval
Trenčiansky  samosprávny  kraj  (nie  Technické  služby  mesta  Nové  Mesto  nad  Váhom)  a  išlo
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o náhradnú výsadbu za rozsiahlejší výrub stromov v areáli.  Výsadba bola zrealizovaná v zmysle
projektu, ktorý si dalo vypracovať Gymnázium M. R. Štefánika. 
- pochvala pre Technické služby mesta Nové Mesto nad Váhom, za terénne úpravy na Hurbanovej
ulici (pri „Vámošovi“). Ing. Poriez navrhol, aby TSM namaľovali aj hydrant, ktorý sa tam nachádza.
- odvoz podložky a basketbalového koša, ktoré sú v parku Hurbanove sady pri amfiteátri. Podložka
bude  zavadzať  pri  zimnej  údržbe.  Mesto  bude  kontaktovať  Basketbalový  klub  Nové  Mesto
nad Váhom, aby podložku a kôš odviezli. 
-  upozornil  na  naklonenie  borovice,  ktorá  sa  nachádza  v  Parku  Hurbanove  sady  pri  ulici
Hviezdoslavovej.   Z  borovice už  bolo  odstránených niekoľko konárov,  aby sa  koruna odľahčila.
Technické služby mesta budú borovicu sledovať a v prípade, že dôjde k ďalšiemu nakloneniu, bude
orezaná resp. odstránená. 
- stromy pri bytovom dome Dukelská 6, obyvatelia požadujú ich výrub. Je potrebné, aby obyvatelia
podali žiadosť s prílohami, v ktorej budú presne konkretizované stromy, o výrub ktorých žiadajú.
Tlačivo žiadosti je k dispozícií na Oddelení ŽP. 

Ing. Kopunec: 
- požiadavka na vyčistenie a orezanie krov pri spojovacom chodníku, ktorý vedie z ulice Severnej
na ulici Podjavorinskú. 
- požiadavka na doplnenie svetiel verejného osvetlenia v tejto časti. 

p. Dedík: 
- poďakovanie podpredsedovi komisie p. Ostrenkovi za osvetu v oblasti triedeného zberu odpadov -
exkurzie v areáli zberového dvora organizované pre školy. P. Ostrenka doplnil informácie, že od
začiatku tejto iniciatívy, zberný dvor navštívilo niekoľko stoviek detí, ktoré sú veľmi prekvapené keď
vidia, čo všetko sa s odpadom robí. V rámci diskusie padol návrh, aby sa oslovila komisia školstva
a rada riaditeľov škôl, aby sa exkurzií zúčastnilo čo najviac žiakov a študentov. 
- zaujímal sa aktuálny stav ohľadne výsadby  vianočného stromčeka na námestí. Je vydané stavebné
povolenie, čaká sa na jeho právoplatnosť, výsadba ale nebude realizovaná v jesennom období (vysoký
dátum, príprava na vianočné trhy). V rámci diskusie k tomuto bodu, bolo konštatované, že v prípade
odstránenia hodín, bude potrebné hľadať nové miesto na defibrilátor (možnosti: na „skleník“, v rámci
klientského centra).

K bodu č. 8: (Predkladá: Ing. Daniel Kopunec)
Na záver predseda komisie poďakoval prítomným za účasť a rokovanie ukončil.

Ing. Daniel Kopunec
predseda komisie

Ing. Zuzana Paučinová
tajomníčka komisie

Priloha:


